
Zápis ze zasedání Rady PsÚ AV ČR, v.v.i. ze dne 30.11.2009 
 
M. Blatný, I. Čermák, I. Šolcová, T. Urbánek, V. Chrz , R. Šikl, I. Kubíková 
Přizváni: M. Hřebíčková 
Omluveni: A. Plháková , I. Stuchlíková, S. Štech 
  

1. ověření zápisů z předchozích zasedání Rady PsÚ (dále RPSÚ) konaných per rollam. 
2. Ředitel PSÚ informoval členy RPSÚ o poklesu institucionálního financování pracoviště 

v roce 2010 pravděpodobně až 10,5 %. Finální výše institucionální dotace na provoz pro rok 
2010 bude známa po poradě ředitelů konané dne 2.12.2009. Ředitel pracoviště dále 
informoval členy RPSÚ o personálních opatřeních provedených v souvislosti 
s očekávanými restrikcemi rozpočtu. 
Pracoviště má vytvořenu dostatečně velkou finanční rezervu na převod maximální 
zákonem povolené 5% částky do Fondu účelově určených prostředků (dále jen FÚUP). 
RPSÚ odsouhlasila záměr převést maximální výši finančních prostředků do FÚUP. 

3. Ředitel PSÚ dále informoval členy RPSÚ o návštěvě Prof. Drahoše v Brně.  Střednědobý 
výhled financování po roce 2010 není znám. Parlamentní výbor pro vědu a výzkum dal 
vládě doporučení, aby byly zachovány institucionální prostředky pro AV v roce 2011 a 2012 
ve stejné výši jako v roce 2009. 

4. Dr. Šolcová informovala RPsÚ o průběhu jednání o dislokaci pražské pobočky PSÚ do 
objektu Hybernská. Objekt je ve vlastnictví státu, AV má příslušnost s objektem 
hospodařit. Do konce roku 2010 má AV předložit vládě představu o dislokaci budovy. 
Prozatím projevily zájem 4 společenskovědní ústavy – Ústav pro jazyk český, Ústav pro 
soudobé dějiny AV ČR, Ústav pro českou literaturu a PSÚ. Dotčené ústavy mají v nejbližší 
době dodat aktualizaci svých požadavků na počet m2 požadované plochy. 
V současnosti začíná probíhat rekonstrukce objektu z uliční části, celková rekonstrukce je 
plánovaná na dobu cca 5 let. RPSÚ vzala snahu AR vyřešit tuto situaci na vědomí.  

5. Dr. Hřebíčková informovala o proběhlých atestacích. Atestováno bylo 9 pracovníků, 
komise byla složena z 5 členů (2 externí, 3 interní). Atestace se také zúčastnili ředitel 
ústavu a vedoucí oddělení.  
Důvodem atestací byly zejména končící pracovní smlouvy nebo požadavky na zařazení do 
vyššího kvalifikačního stupně.  
Vedoucí oddělení navrhli atestační komisi atestovat pracovníky po kratší době, např. po 3 
letech. RPSÚ se shodla na tom, že je plně v kompetenci vedoucích oddělení doporučit 
atestování pracovníka kdykoliv v průběhu trvání pracovního poměru. 

6. Ředitel PSÚ dále informoval členy RPSÚ o plánovaném panelovém hodnocení VZ, které 
proběhne koncem roku 2010. Hodnoceny budou nejen ústavy jako celek, ale také oddělení 
a výzkumné týmy. Byla zdůrazněna role vedoucích oddělení, kteří mají hlídat výkonnost 
pracovníků svého oddělení. 

7. Pro hodnocení pracovníků ústavu budou jako podklady sloužit záznamy v databázi ASEP. 
Aktuálně je zadáno jen 18 záznamů. Prof. Blatný uložil pracovníkům povinnost zadat 
publikační výstupy do ASEPu do 27.11.2009. Zahraniční publikace, které vyjdou až 
v prosinci 2009 lze nahlásit řediteli písemně. 

8. RPSÚ projednala návrh Vnitřního předpisu týkající se Očekávaného vědeckého výkonu. 
RPSÚ po krátké diskuzi a drobných úpravách Vnitřní předpis schválila. 

9. Různé - Stížnost na PSÚ  
Pan Mgr. Bakalář zveřejnil další reakci na odpověď ředitele ústavu. AV vyjádřila podporu 
ústavu v celé této záležitosti.  

10. příští zasedání RPSÚ se uskuteční dle potřeby v první polovině roku 2010. 
 
 
 



Zapsala: I. Kubíková, 13.12.2009 
 

Schválila: PhDr. Iva Šolcová 
 
 
 
 

 


